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Szombaton délelõtt a Kossuth
téren felállított sátor színpadán
a rendezvény háziasszonyai
Uhljar Zita és Fodor Mariann
üdvözölték a vendégeket, köz-
tük dr. Faragó Hildát a Minisz-
terelnöki Hivatal képviseleté-

A már hagyományosak mellett új programokkal és a város-
ban új helyszínen rendezték meg az ötödik Szarvasi Szilva-
napot, amely ezúttal nem is egy, hanem két nap volt.

Majd� tízezer látogató

ben, Lindauer Jánost, a Környe-
zetvédelmi és Vízügyi Miniszté-
riumból valamint Nagy Lászlót a
Földmûvelési és Vidékfejlesztési
Minisztérium békés megyei hi-
vatalának munkatársát és a vá-
ros vezetõit.

Babák Mihály polgármester
köszöntõjében megemlékezett a
szilvának a szarvasiak életében
korábban betöltött szerepérõl,
majd a mostaniról, ami a város
turisztikai törekvéseit segíti. Ezt
a törekvést méltatta dr. Faragó
Hilda, aki elmondta, régebben a
Dél-Alföldet nem tartották szá-
mon mint idegenforgalmi köz-
pontot, de ez a kép mostanában
változni látszik. Bizonyíték erre
a Szarvasi Szilvanap is.

A szarvasiak � mondta � pél-
dát mutatnak renedezvényszer-
vezésbõl és vendégszeretetbõl.
Kiemelte, a  t u r i z m u s h o z  a
kormányzat  csak segítséget
adhat, de úgymond �csinálni�
a helybélieknek kell. Bíztatta
hallgatóságát, hogy a kiváló
környezeti adottságok mellett
aknázzák ki a történelmükben,
a folklórban rejlõ lehetõsége-
ket, úgy ahogyan a  Szilvanap-
pal is teszik.

K.Zs.
(Szilvanapi összeállításunk

a 8. oldalon)

A tavaszi parlamenti választá-
sok utáni kormányváltásra utalva
mondta Földesi Zoltán, mint házi-
gazda, hogy a megyében és hely-
ben is szükségét érzik a fordulat-
nak, s ezt a gondlatot Kiss Péter is
megerõsítette, mondván: a jóléti
rendszerváltás programjának he-
lyi megvalósítására, a gyors, hat-
hatós, jól érzékelhetõ intézkedé-
sekre megfelelõ partner szükségel-
tetik. A kampány megosztottságát
a miniszter múló állapotnak ne-
vezte, de reményét fejezte ki,
hogy az õszi választások után sok
helyütt � Békés megyében és Szar-
vason is � a szocialista-szabadde-
mokrata képviselõk kerülnek
abba a helyzetbe, hogy a közeli
és tábolabbi jövõ teendõire kon-
centráljanak, javítsák az emberek

�Kevesebb teher
a vállra...

...több pénz a zsebbe.� Az idézet Kiss Péter munkaügyi mi-
nisztertõl való, aki megyei körútja alkalmával � elfogadva
Földesi Zoltán meghívását � Szarvason, a Vadászkürt Étte-
remben tartott vállalkozói fórumot a múlt héten
csütörötökön.

életkörülményeit, a vállalkozá-
sok versenyképességét. Szakterü-
lete kérdéseirõl szólva maga is
óriási ambíciónak nevezte a 300
ezer új munkahely teremtését a
négy év alatt, vázolva azt a politi-
kát, ami elsõdlegesen adó és köz-
tehercsökkentéssel valósítja meg
a kevesebb teher a vállra, több
pénz a zsebbe filozófiát. A minisz-
ter bevezetõje után a jelenlévõk
kérdései nyomán a textilipari ága-
zat és a mezõgazdaság helyzeté-
nek javításáról, a helybéli munka-
erõ alkalmazásának pozitív diszk-
riminációjáról, a közmunka-prog-
ramról esett szó. A rendezvény
végén Földesi Zoltán bemutatta a
közönségnek a jelen lévõ MSZP-s,
SZDSZ-es képviselõjelölteket.

T. L.

Az Országgyûlés elnöke megyei
programjának részeként látoga-
tott Szarvasra, vendéglátóival
Földesi Zoltán országgyûlési kép-
viselõvel és Sonkolyné Szeker-
czés Margit önkormányzati képvi-
selõvel együtt vett részt a rektori
hivatalban rendezett tanácskozá-
son, ahol a bemutatások és a kö-
szöntõ után dr. Patay István tájé-
koztatta a vendégeket a fõiskola
életérõl.

Szili Katalin válaszából, és a
következõ beszélgetésbõl is az
derült ki, az Országgyûlés elnöke
valódi kíváncsisággal, tenniaka-
rással érkezett a Dél-Alföld regio-
nális fõiskolájára. A témához ké-
pest szûkre szabott látogatás vé-
gén Szili Katalin Budapestre invi-
tálta a fõiskola vezetését, hogy

Szarvason járt a
Parlament elnöke

Elsõ alkalommal köszönthetett a Tessedik Sámuel Fõiskola
életében közjogi méltóságot dr. Patay István rektor, midõn
dr. Szili Katalint a Parlament elnökét üdvözölte a múlt
héten pénteken a szarvasi rektori hivatalban.

folytathassák a megkezdett dis-
kurzust.

A Körös-Maros Nemzeti Park
igazgatója, Tirják László régi isme-
rõsként üdvözölhette az oda is el-
látogató Szili Katalint, igaz õ sem
a Parlament elnökeként találko-
zott vele korábban, hanem a kör-
nyezetvédelmi tárca államtitkára-
ként. A már megépült, de még be-
rendezés elõtt álló látogatóköz-
pontban tartott elõadása Tirják
Lászlónak lenyûgözte a vendége-
ket, csakúgy, mint az irodában el-
mondott, a nemzeti park jelenét
és jövõjét vázoló elképzelések.
Szili Katalinnak igazi meglepetést
okozott, hogy idõközben megér-
kezett az igazgatóságra Kis Zol-
tán, a Környezetvédelmi Minisz-
térium mostani államtitkára. T. L.

�Húsz
esztendõm
hatalom�

Mondta hajdan József Attila,
és érezhették ezt Szarvas Város
Barátainak Köre tagjai is, noha
nem egyenként, hanem együtt
voltak húsz esztendõsök. Az ün-
nepi közgyûlésre érkezett tago-
kat, érdeklõdõket a Fõ Téri Is-
kola dísztermében Baba néni,
Kalmár Magdolna köszöntötte,
felkonferálva az iskola tanulói-
nak ez alkalomra összeállított
verses-zenés mûsorát.

Az ünnepi közgyûlésen Kosz-
ti Pál elnök idézte fel a baráti
kör alapításának elõzményeit, a
megalakulás folyamatát, a kez-
deti lendületes lépéseket, majd
szólt a rendszerváltás környé-
kén bekövetkezett megtorpa-
násról, s a napjainkig tartó folya-
matos fejlõdésrõl. Beszámolójá-
ban eleddig nem �publikált� ku-
lisszatitkokra is fény derült, s
megfogalmazódott az az igény
is, hogy a kör eddigi története
írásos formában is hozzáférhetõ-
vé váljon. Az elnöki visszaemlé-
kezés után a tagság egészítette ki
a beszámolót, majd minden
résztvevõ átsétált a Szilvanap
forgatagába, ahol a baráti kör is
sátrat állított, hogy fogadja az új
belépõket, bemutassa értékeit,
törekvéseit.                              T. L.

��
Szarvas Város Barátainak

Köre elnöksége nevében meg-
köszönöm a 20. évét ünneplõ
egyesület ünnepi közgyûlésén,
majd az azt követõ közös ren-
dezvényen megjelenteknek az
aktivitást és a részvételt. Köszö-
nöm továbbá támogatóinknak:
Rózsás Major Kft., Székely Mi-
hály Szakképzõ Iskola, Kajak-
kenu Klub, a segítséget. Üdvö-
zöljük a baráti körbe belépett
30 új tagunkat. Kívánjuk, hogy
az egyesületben érezzék jól ma-
gukat.              Koszti Pál elnök

A kiállítást megnyitó Babák
Mihály polgármester barátsággal
és szeretettel ajánlotta a látoga-
tók figyelmébe a képeket, mely-
nek alkotója annak a Rómer csa-
ládnak a leszármazottja, akik
valamikor gyönyörû csipkéikrõl
voltak nevezetesek Szarvason.
Rómer Ilona néhány mondattal
beavatta a vendégeket abba az
alkotási folyamatba, amelyben a

Valódi káprázat
Fodor András: Káprázat címû verse Brachna Irén tolmácso-
lásában köszöntötte Rómer Ilona mûvészpedagógus új kiál-
lításának megnyitóján a vendégeket a Tessedik Sámuel Mú-
zeumban csütörtökön délután.

kövek üzenetei vászonra kerül-
nek és valódi káprázattá vál-
nak. � Beleélem magam a kö-
vek lelkébe � mondta, majd így
folytatta: � A festmény nem a va-
lóság, hanem annak égi mása.
Ez a hangulat tükrözõdik most
bemutatott festményein, melyet
szeptember 29-ig tekinthetnek
meg a múzeumban.

K.Zs.

Az SZDSZ-s politkikus Kovács
Mátyás önkormányzati képviselõ-
jelölt meghívására érkezett Szar-
vasra a múlt héten pénteken, s mi-

A Vásárhelyi-tervrõl
Kis Zoltán államtitkár is kellemes epizódnak nevezte, hogy
Szarvason találkozhatott a korábbi államtitkárral, az Or-
szágház jelenlegi elnökével, Szili Katalinnal.

után a Körös-Maros Nemzeti Park
igazgatójával tárgyalt, Kis Zoltán
Kovács Mátyással közös sajtótájé-
koztatón számolt be a környezet-

védelmi tárca törekvéseirõl. Ezek
között hangsúllyal említette a
nemzeti parkok fenntartására lét-
rehozandó alapot, s azt, hogy a
természetvédelmi döntésekben
reményeik szerint egyre nagyobb
szerepe lesz a szakembereknek, s
egyre jobban kivonulnak errõl a
területrõl a hivatalnokok. Az ál-
lamtitkár szólt a Vásárhelyi-terv-
rõl is, ami a Tisza vízgyûjtõjén �
így a Körösök mentén is � igyek-
szik a víz szabad mozgásának le-
hetõségeit kihasználva az árvizi
problémákon úrrá lenni. Nyoma-
tékosította Kis Zoltán, hogy nem
víztárolók építésérõl van szó eb-
ben a programban, arról viszont
igen, hogy a gátak további emelé-
se helyett a természetes vízállásos
területek kihasználásával az ide-
genforgalmat és az ökogazdál-
kodást, valamint a környezeti ne-
velést egyszerre tudná a program
szolgálni.                                         T. L.

Rendõrök
kamerával
Fokozott rendõri ellenõrzés

várható szeptember 17 -tõl szep-
tember 30-ig a Szarvasi Rendõr-
kapitányság illetékességi területén
a vasúti átjáróknál. A megfigyelé-
sek szerint sok autós hagyja figyel-
men kívül a sorompó piros jelzé-
sét, mégtöbben a kötelezõ sebes-
ségkorlátozást. Az említett idõ-
szakban a rendõrök kamerát állí-
tanak fel az ellenõrizni kivánt he-
lyeken, melynek felvételei bizo-
nyítékként szolgálhatnak a sza-
bálysértések elkövetésére. Ezzel
egyidõben sebességellenõrzése-
ket is végeznek majd. Az erre a
célra használt mérõberendezés a
megengedett sebesség átlépését
érzékeli, ezért nem árt felidézni a
szabályt, miszerint az átjárót a
vasúti átkelõhelyet elõre jelzõ táb-
lától lakott területen belül 30,
azon kívül 40 kilométer órán-
kénti sebességgel kell megközelí-
teni. Nagy Csaba rendõr fõhad-
nagy a közlekedésrendészeti osz-
tályának vezetõje elmondta, nem
az a céljuk, hogy minél több bírsá-
got kiszabjanak, hanem egészsé-
gesebb közlekedési morálra sze-
retnék rászoktatni az autósokat.


